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LOKALE PARTIJ BERGEIJK
BESCHOUWINGEN PERSPECTIEVENNOTA 2021-2024

Covid-19 heeft ons dagelijks leven behoorlijk op zijn kop gezet. Niet alleen in Nederland, maar 
wereldwijd waren en zijn er nu nog tal van regio’s waar dagelijks grote aantallen doden te betreuren 
zijn. Afgelopen zondag 28 juni meldde het Nieuws dat er op die dag wereldwijd de meeste doden zijn 
gevallen sinds de uitbraak. Het virus is in een groot aantal landen allesbehalve op zijn retour. Wat 
betreft Nederland heeft afgelopen woensdag premier Rutte tijdens de persconferentie helder gesteld 
dat het versoepelen van de maatregelen alleen kan als we met z’n allen de 1,5 meter afstand opvolgen. 
Het is volledig onduidelijk of we met dit gegeven voor slechts enkele maanden geconfronteerd worden, 
of dat dit tot in de lengte der jaren een noodzakelijke randvoorwaarde is om grote uitbraken te 
voorkomen.

Onze beschouwingen staan voor een groot deel in het teken van de gevolgen van dit virus. Het heeft 
invloed op onze sociale leefomgeving zoals sportverenigingen, gemeenschapshuizen, feestzalen, 
huisvesting van arbeidsmigranten en zo zijn er nog veel meer voorbeelden te noemen. Wij zullen hoe 
dan ook rekening moeten houden met het leven in een ‘1,5 meter’ wereld.

In het vervolg van ons betoog zal ik terugkomen op de invloed van Covid-19 op deze PPN en een 
mogelijke aanpak waarbij onze inwoners centraal staan.

Bergeijk zal de komende jaren flink moeten bezuinigen. De jaren waar het financieel heel goed ging 
met de gemeente liggen achter ons. De Coronacrisis betekent dat we de komende jaren minder geld 
van het rijk krijgen en onze eigen gemeentelijke uitgaven zullen stijgen. Vooral voor de zorg en de 
bijstand.

LP Bergeijk wil hierover graag meedenken en beseft dat er duidelijke keuzes gemaakt moeten worden. 
Wij kiezen ervoor om nadrukkelijk de nadelen voor de eigen inwoners tot een minimum te beperken. 
Dat wil zeggen:

 Geen bezuinigingen op de verenigingen, zij zijn het cement van onze lokale samenleving. Juist 
in moeilijke tijden zijn zij van het grootste belang.

 Geen extra verhoging van gemeentelijke belastingen en geen verhoging van de 
toeristenbelasting, dit laatste zou onze toeristische ondernemers extra treffen in deze 
moeilijke tijden.

 Ook geen vermindering in het onderhoud in onze gemeente. Onze ambitie om een groene 
aantrekkelijke gemeente te zijn blijft gehandhaafd.

Wat dan wel? LP Bergeijk wil recent vastgesteld nieuw beleid nog eens goed bekijken en afzetten tegen 
noodzaak en toegevoegde waarde voor de inwoners van onze mooie gemeente. Lokaal gericht, we 
kunnen ons niet veroorloven om nu veel geld te stoppen in regionale, gemeente overstijgende 
belangen.

Het huidige Covid-19 virus betekent dat we bij alle binnen-activiteiten 1,5 meter afstand moeten 
hanteren. Dus ook theatervoorstellingen in de Kattendans zullen hieraan moeten voldoen. Dat dit forse 
consequenties heeft voor de inkomsten is evident. LPBergeijk stelt daarom voor dat we een pas op de 
plaats maken bij de hoge investering waar we bij de Kattendans voor staan. Wij kunnen het ons niet 
veroorloven 8 tot 10 miljoen te investeren als bijvoorbeeld theatervoorstellingen maar voor 25% bezet 
mogen zijn. De toekomst op financieel vlak en op het vlak van volksgezondheid is erg ongewis. 
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We realiseren ons terdege dat er grote onderhoudsactiviteiten en aanpassingen van bijvoorbeeld de 
toiletgroepen niet hebben plaatsgevonden vanwege de verwachte grootschalige renovatie. Het is ook 
voor ons helder, er moet iets gebeuren met de Kattendans. Laten wij echter verstandig zijn en nu al 
open met elkaar en belanghebbenden de discussie gaan voeren over alternatieven met de 1,5 meter 
afstand als uitgangspunt. Als dit realiteit wordt, zijn wij voor wat betreft de Kattendans al voorbereid.

We willen vooruitlopend op de discussie die we volgens ons moeten gaan voeren nu al vier 
alternatieven noemen, maar er zijn er ongetwijfeld meer.

1. Als we nu eens een fantastisch nieuw gemeenschapshuis bouwen voor Bergeijk ’t Hof op 
bijvoorbeeld de locatie van sporthal ‘De Drie Eiken’. Een gemeenschapshuis met een sportzaal 
en daaraan gekoppeld een groot podium. Uiteraard ook ingericht op de 1,5 meter 
maatschappij. Er zijn genoeg voorbeelden in de regio. Onze lokale culturele en muzikale 
verenigingen kunnen hier oefenen en voorstellingen geven. Uiteraard kan er ook prima 
gesport worden en als bijkomend voordeel levert het ook nog een forse bezuiniging op de 
gemeentelijke sporthallen.

2. Op de locatie van de huidige Kattendans kan een supermarkt komen met daarboven sociale 
koopappartementen. Aan deze woningen is een grote behoefte in de kern Bergeijk ’t Hof.

3. Op ’t Hof Noord is het dan mogelijk om een groot aantal sociale huurappartementen te 
realiseren met op de begane grond een ontwikkeling die niet zoveel parkeerplaatsen nodig 
heeft. Hierdoor is een aantrekkelijk tweede plein op ’t Hof te realiseren. Een supermarkt in het 
hart van je gemeente leidt nooit tot een aantrekkelijke verblijfsruimte. Toch is dat wat we 
willen voor onze inwoners en de toeristen. Er liggen kansen die onze inwoners en 
ondernemers, zeker die in de directe omgeving, gelukkig kunnen maken. 

4. Laten we met de horecaondernemers een plan maken voor het driehoeksplein op ’t Hof.
Zou het niet mooi zijn om hier actief aan de gang te gaan met bijvoorbeeld uitvoeringen in de 
openlucht? Met een uitbreiding van de terrassen wordt het gebied ook levendiger. Met combi 
arrangementen zoals een diner-theater zijn hier prachtige culturele, muzikale evenementen 
mogelijk, zelfs met strikte corona maatregelen.

Zoals gezegd willen we hierover graag de discussie met gemeenteraad, college, belanghebbenden én 
inwoners starten. Dit is geen in beton gegoten plan maar een aanzet tot discussie door de kansen die 
als gevolg van de Covid-19 bedreiging ontstaan aan te geven.

De cultuur blijft gehandhaafd en wellicht zijn theatervoorstellingen in de open lucht na de COVID-19 
pandemie de toekomst. Een ander cultureel seizoen dan gebruikelijk, maar wel toekomstgericht!

Bestaand beleid 
Met betrekking tot het bestaande beleid hebben we als fractie slechts één enkele opmerking. Dit 
betreft de herijking van het gemeentefonds. Naar verwachting zal dit vanaf 2022 een forse negatieve 
invloed hebben op de bijdrage vanuit de landelijke overheid. Net als het college vinden ook wij het 
verstandig hier nu al rekening mee te houden.
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Nieuw beleid
We willen bij een aantal zaken welke vermeld worden onder het hoofdstuk “nieuw beleid” even stil 
staan.

NB01 Aanleg parkeerplaatsen Westerhoven
Na het bekend worden van het voornemen om de tuin achter de kerk in Westerhoven voor een deel 
aan te passen voor het aanleggen van extra parkeerplaatsen barste er een storm van verontwaardigde 
mensen los. Het verzoek van het kerkbestuur is door de tijd achterhaald. Sinds de uitbreiding van het 
aantal parkeerplaatsen bij de Neut is er namelijk geen sprake meer van een parkeerprobleem in het 
centrum van Westerhoven. Wij stellen dan ook voor dit beleidsvoornemen uit de PPN te schrappen. 
Het kerkbestuur zal als eigenaar zeker haar verantwoordelijkheid nemen om dit stukje groen te 
onderhouden. Dit eventueel in overleg met de omwonenden.

NB03 Aanleg parkeerplaatsen Hof 150 - 152
Wij stellen voor dit beleidsvoorstel uit de PPN te halen. Laten we eerst eens afwachten hoe het met 
de ontwikkelingen van Hof Noord gaat. Daarnaast moet in onze ogen ook AH als uitbater van de 
supermarkt bijdragen en het niet alleen voor rekening van de inwoners van Bergeijk komen.

NB15 Aanscherping (cultuurhistorisch) erfgoed
Is het zinvol deze bestemmingsplannen op te pakken nu we aan de vooravond staan van de invoering 
van de Omgevingswet? Laten we eerst dit afwachten en tot dat moment dit beleidsonderwerp niet 
invullen.

NB19 Belevingsplan driehoeksplein op ‘t Hof
Om voor 150.000 Euro bedriegertjes (kleine fonteintjes) aan te leggen vinden wij met de huidige crisis 
geen goed plan. Verder is er een aantal jaren geleden al behoorlijk geïnvesteerd in dit plein. Bij onze 
inleiding hebben wij al een alternatief voorstel aangekaart. Ons voorstel is dit voorstel uit de PPN te 
halen. Zeker nu we de broekriem aan moeten halen. Ook hebben we als LPBergeijk bij de inleiding 
onze visie op dit gebied al gegeven.

NB21 Opstellen integrale kunst- en cultuurnota
Ons voorstel is het herijken van de kunst- en cultuurnota uit 2009 in te laten vullen door eigen 
ambtenaren in samenwerking met de Bergeijkse Kunstenaars Vereniging, de Heemkundekring Bergeijk 
en onze overige cultuurinstellingen.

NB26 Multifunctioneel maken deel gemeentehuis
Er vindt momenteel al een hele aanpassingsslag in het gemeentehuis plaats op het vlak van inrichting 
en meubilair. Laten we dat eerst afronden en dit punt nu niet opnemen in de PPN. We hebben ook nog 
geen inzicht in hoeverre het thuiswerken standaard wordt. Verder zijn wij van mening dat het 
organiseren van bewonersbijeenkomsten een typische activiteit is waarvoor onze 
gemeenschapshuizen zich perfect lenen.

NB27 Bergingsvijver Waterlaat geschikt maken
Hengelsportvereniging Ons Vermaak uit Bergeijk is al jarenlang in overleg met de gemeente over de 
visvijvers aan de Beekloop. Er zijn de afgelopen paar weken diverse gesprekken gevoerd met het 
bestuur van deze vereniging. Wij zijn van mening dat er eerst verder overleg plaats moet vinden 
alvorens tot het aanpassen van de voorgestelde locatie aan de Waterlaat. Dit wordt ook onderschreven 
door alle andere fracties.



4

Ruimte voor beleid, dekkingsmogelijkheden
Het college heeft in de PPN 21 punten aangegeven welke ingezet kunnen worden om ruimte te creëren 
of extra dekkingsmogelijkheden. Een aantal punten kunnen wij onderschrijven, echter een groot aantal 
niet.

RB03 Verhogen van het tarief van de toeristenbelasting
Wij vragen ons af of in de huidige crisis als gevolg van het Covid-19 virus we deze maatregel door 
moeten voeren. De eigenaren van campings en overnachtingsgelegenheden hebben de afgelopen 
nauwelijks omzet kunnen maken. Vraag is of ze dit de komende paar maanden, met alle maatregelen, 
kunnen compenseren. Wij stellen dan ook voor nu geen verhoging van het tarief door te voeren.

RB04 Personeelsbudget taakstelling
Het personeelsbudget van onze gemeente bedraagt circa 6,75 miljoen Euro. De door het college 
voorgestelde besparing van 1% kunnen wij volledig ondersteunen. Het lijkt ons geen enkel probleem 
deze besparing op dit bedrag te realiseren.

RB05 Representatie
Het college stelt voor 5 duizend Euro te besparen op de representatiekosten. Na een korte 
inventarisatie bij een buurgemeente zijn wij van mening dat een hogere taakstelling reëel is. Wij stellen 
dan ook voor in plaats van 5 duizend Euro, 20 duizend Euro besparing als taakstelling mee te nemen.

RB08 Beëindiging subsidie facilitaire ondersteunging BO
Al sinds 2005 zijn de basisscholen erg blij met de bijdrage die ze krijgen voor het invullen van de 
facilitaire ondersteuning. Wij zijn dan ook geen voorstander van het schrappen van deze bijdrage.

RB09 Bevriezen welzijnssubsidie
Door het Covid-19 virus staat het water al veel verenigingen aan de lippen. Wij zijn van mening dat we 
eerder extra moeten bijdragen als de nood aan de man is en zeker niet moeten besparen op dit 
beleidsonderwerp.

RB10 Heroverwegen budgetsubsidie
Veel organisaties in dit sociaal culturele vlak hebben de bijdrage van de gemeente hard nodig. Wij zijn 
eerder voorstander van het verhogen van dit bedrag dan te bezuinigen op de hier genoemde takken 
van cultuur en welzijn.

RB12 TUOB-doorbelasting velden boven NOC-NSF-norm
Zonder verdere onderbouwing en inzicht in de gevolgen van deze maatregel voor de betrokken 
verenigingen willen wij niet besparen op de TUOB-doorbelasting.

Het inzetten van de algemene reserve en bestemmingsreserves kunnen wij ondersteunen, afhankelijk 
van het onderwerp en de onderbouwing.

Overige opmerkingen 
Ik wil namens LPBergeijk enkele onderwerpen benoemen welke wij in de huidige PPN missen en 
waarvan we voorstellen deze deel op te nemen in de meerjarenbegroting. 

 Met betrekking tot het uitvoeren van de motie m.b.t. de starterslening welke door alle 
partijen is ondertekend, proeven wij bij het college enige terughoudendheid. Kan het college 
dit toelichten? Als in de PPP voorgesteld wordt om 1 miljoen Euro uit de algemene reserves 
te gebruiken om de meer jaren begroting sluitend te krijgen, dan kan je uit de algemene 
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reserves ook 500.000 Euro halen om bij de SVN te storten in een soort depot. Waar worden 
de opbrengsten in de begroting gestort als de startersleningen binnenkomen, of loopt dit via 
het depot bij de SVN?

 Aanwonenden aan de 2 zandpaden welke uitkomen op de Hoge Rijt en Neerrijt in Luyksgestel 
hebben al een aantal jaren klachten over overlast van het opwaaiend zand. Wij hebben aan 
het college vragen gesteld over de kosten om deze voor een deel te verharden of te voorzien 
van hydrauliek zand zodat er geen overlast meer is. Op het moment van het schrijven van deze 
beschouwingen was het antwoord nog niet binnen. Desondanks stelt LPBergeijk voor in de 
begroting een bedrag hiervoor op te nemen.

 Er maken wekelijks circa 250 mensen welke gebruik van het hondensportterrein in Riethoven. 
In het verleden heeft de vereniging zelf al voor de aanleg van een elektriciteitsvoorziening 
gezorgd. LPBergeijk stelt nu voor om in de begroting een deel van de kosten voor een 
drinkwateraansluiting op het hondensportterrein in Riethoven op te nemen. In overleg met de 
vereniging kan afgestemd worden welk deel zij met zelfwerkzaamheid in kunnen vullen.

 De Dorpsraad Luyksgestel heeft bij de gemeente een verzoek ingediend voor het verharden 
van het wandelpad van de Hasselsestraat tot een de Meerendreef. Wij stellen voor dit in de 
begroting mee te nemen met het aanpassen van het dorpspark in Luyksgestel (NB12). Dit 
mede met de inzet van vrijwilligers voor zelfwerkzaamheden.

 De Kernraad van Riethoven heeft een vraag met betrekking tot de stand van zaken met van 
het realiseren van een MFA in Riethoven. Deze is vorig jaar door het college opgevoerd en zien 
wij ook niet meer terug. Kan het college aangeven wat de stand van zaken is?

 De Kernraad van Riethoven verzoekt om een half verhard fietspad op het verlengde van de 
Hennepstraat in Riethoven aan te leggen. Kan het college aangeven wat hiervan de kosten zijn 
en de consequenties voor de meerjarenbegroting?

 Er bereiken ons nog regelmatig berichten dat de parkeerplaatsen in de Burgemeester 
Magneestraat lastig is. Wij stelen voor om de blauwe zone op het Hof uit te breiden van de 
Burgemeester Magneestraat tot aan de kruising bij de Albert Heijn en Geenen schoenen.

Samenwerking in de Kempen
De afgelopen jaren zijn er verschillende onderzoeken geweest. Er zijn procesbegeleiders aan de slag 
gegaan. Ondanks alle inspanningen ligt de laatste Kempenbijeenkomst alweer een paar jaar achter 
ons. De conclusie in het rapport van Ad de Kroon, in opdracht van de Provincie, was helder. De 5 
Kempengemeenten kunnen zelfstandig blijven, maar er zal bovenlokaal op een aantal beleidsgebieden 
samengewerkt moeten worden. Deze opdracht ligt er nog steeds. Het blijft echter wachten op de 
volgende stap. Als lokale partij staan wij nog steeds 100% achter het uitgangspunt om als zelfstandig 
Bergeijk de belangen van onze inwoners te behartigen. Ook herhaal ik nog een keer dat een 
Kempencommissie alleen toegevoegde waarde heeft als deze ook formele bevoegdheden op een 
aantal nader te vast te stellen beleidsterreinen krijgt. De enige andere optie is om alleen gezamenlijke 
presentatieavonden te beleggen en iedere gemeente apart haar eigen plas te laten doen over de 
onderwerpen welke bovenlokaal worden ingevuld. Wij hebben echter grote twijfels of je met deze 
invulling je inwoners optimaal bedient. De vraag die de afgelopen maanden ook alweer verschillende 
keren is gesteld luidt nog steeds; wanneer en hoe wordt de draad weer opgepakt?
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Huisvesting arbeidsmigranten
Arbeidsmigranten zijn hard nodig om de economische groei in deze regio te realiseren. Emiel Roemer 
is in opdracht van het Rijk een onderzoek aan het doen naar de verspreiding van het Covid-19 virus 
onder arbeidsmigranten. Het blijkt dat deze nog vaak onder erbarmelijke omstandigheden gehuisvest 
zijn. LPBergeijk heeft het afgelopen jaar diverse keren vragen gesteld over de huisvesting van 
arbeidsmigranten en de controle, c.q. handhaving hierop. Tot nu hebben alleen algemene antwoorden 
gekregen. Wij krijgen hierdoor niet het gevoel dat de gemeente dit onder controle heeft. Wij vinden 
het nog steeds onbegrijpelijk dat een motie van GL/PvdA en LPB om een ondernemer woningen voor 
arbeidsmigranten te laten realiseren op het voormalige Stoom terrein door de coalitie van tafel 
geveegd werd met als hoofdreden dat het bestemmingsplan gewijzigd moest worden. Of klinkt de 
noodklok die het college verleden jaar luidde toch niet zo hard?

Duurzaamheid
Ons standpunt is nog steeds dat de gemeente veel meer moet inzetten op zonnepanelen op daken en 
het besparen op het gebruik van energie. Wij zijn zoals u weet geen voorstander van het grootschalig 
opwekken van windenergie op het land. Wij moeten er niet aan denken dat Bergeijk in Nederland 
bekend wordt als het dorp met de meeste windturbines per inwoner. Zeker in het gebied dat als een 
van de meest windstille in Nederland gekenmerkt wordt. Dit is wel een titel, maar geef mij maar de 
titel van het groenste dorp. Eersel heeft al heel duidelijk een gelijk standpunt ingenomen. Oirschot 
loopt ook niet voorop daar waar het om windmolens gaan.

Citymarketeer
In maart 2019 hebben we een presentatie gehad met de geplande activiteiten voor dat jaar. Covid-19 
zal dit jaar een behoorlijke impact hebben. Kunnen wij een evaluatie krijgen over 2019 en de plannen 
die voor 2020 gemaakt waren?

Enkele slotopmerkingen
Dat we niet alle onderwerpen in deze beschouwingen de revue laten passeren wil niet zeggen dat we 
daar geen mening over hebben of een standpunt innemen. Het gaat echter te ver om bij elk 
beleidsonderwerp stil te staan.

Voorzitter, al een aantal opeenvolgende jaren heb ik namens onze partij tijdens de behandeling van 
de PPN en de begroting uitgesproken dat we een gezonde gemeente zijn, maar dat de bomen in 
Bergeijk niet tot in de hemel groeien. De komende jaren zal duidelijk worden welke aanslag de huidige 
crisis op onze financiën pleegt. Het betekent ook dat LPBergeijk vindt dat we een pas op de plaats 
moeten maken daar waar het projecten met een grote financiële impact betreft. Dit totdat de gevolgen 
van het Covid-19 virus helder zijn en we weten of we ons tot in de lengte der jaren aan een ‘social 
distance’ van 1,5 meter moeten houden.

Mark Verhoeven
Fractievoorzitter Lokale Partij Bergeijk
28 juni 2020


